
PROTOKÓŁ Nr  10/16 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 3 listopada 2016 roku 

 

 

 3 listopada 2016 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Z-ca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Andrzej Jurgielewicz   – Członek Komisji Rewizyjnej 

4. Pan Jan Dariusz Rudziewicz  – Członek Komisji Rewizyjnej 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 1).               

 

 

1. Pani Teresa Kuźma   – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

2. Pan Sławomir Przekop   – Z-ca przewodniczącej Komisji Budżetu i  

     Finansów 

3. Pan Tadeusz Łanczkowski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

5. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 2).  

 

 

1. Pan Andrzej Łanczkowski  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Bogdan Duś   – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

3. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Czesław Puza   – Członek Komisji Infrastruktury 

5. Pan Jan Krzykwa    – Członek Komisji Infrastruktury 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Wójt Gminy 

2. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy 

3. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy   

4. Pan Daniel Sieraniewicz   – Inspektor w Urzędzie Gminy 

5. Pani Krystyna Lutkiewicz  – Inspektor w Urzędzie Gminy 

6. Pani Joanna Sosnowska  – Inspektor w Urzędzie Gminy 

 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
10 

 

i powitał wszystkich zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
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4. Ustalenie stawki podatku rolnego. 

5. Ustalenie wysokości stawek podatku od nieruchomości i zaopiniowanie 

projektu uchwały w tej sprawie.   

6. Ustalenie stawki podatku leśnego. 

7. Sprawa opłaty targowej, miejscowej i od posiadania psów. 

8. Ustalenie podatku od środków transportowych i zaopiniowanie projektu 

uchwały w tej sprawie. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 

opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań 

własnych gminy – usługi, pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu 

współpracy z organizacji pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady 

Gminy Wiżajny. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  

na 2016 r. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wiżajny na lata 2016-2017. 

16. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych  

i podsumowanie pracy za rok szkolny 2015/2016 

17. Sprawy bieżące. 

18. Wolne wnioski.  

19. Zakończenie posiedzenia. 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Z braku uwag zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

Do p-ktu 3  
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia 

połączonych Komisji głosowało 14 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw  

i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokół został przyjęty 

 

Do p-ktu 4 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

stawki podatku rolnego. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że proponowałby 

pozostawić maksymalną stawkę ogłoszoną przez GUS ponieważ i tak jest niższa od tej,  

która obowiązywała w tym roku 
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 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz powiedziała, że maksymalna 

stawka w 2017 r. może wynieść 52,44 zł za 1q. Dodała, że podatek rolny przy pozostawieniu 

maksymalne stawki będzie o ok. 3 zł niższy od tego, który obowiązywał w tym roku, 

ponieważ w tym roku za 1 ha przeliczeniowy obowiązywała stawka 134,3750 zł, a w 2017 r. 

wartość maksymalna wyniesie 131,10 zł. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozostawić maksymalną stawkę ogłoszoną przez GUS bez zmian  

i nie podejmować uchwały w sprawie podatku rolnego. Za pozostawieniem stawki GUS i nie 

podejmowaniem uchwały w sprawie ustalenia stawki podatku rolnego oddano  14 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że w 2017 roku  

w sprawie podatku rolnego będzie obowiązywała maksymalna stawka podana przez GUS.  

 Zaopiniowana stawka podatku rolnego w załączeniu (załącznik nr 4). 

 

Do p-ktu 5 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

wysokości stawek podatku od nieruchomości i zaopiniowanie projektu uchwały w tej sprawie. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz przedstawiła stawki podatku 

od nieruchomości obowiązujące w tym roku i maksymalne stawki, które mogą obowiązywać 

w 2017 r. 

Członkowie Komisji zaproponowali stawki na 2017 rok (załącznik nr 5). 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowane stawki i zapytał 

członków komisji o to, kto jest za ich przyjęciem. Za przyjęciem stawek oddano 14 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości i zapytał członków 

komisji o to, kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały.  

Za pozytywną opinią oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 6). 

 

Do p-ktu 6 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

stawki podatku leśnego. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz powiedziała, że odgórnie 

przedstawiona stawka wynosi 42,0222 zł za 1 ha fizyczny i jest niższa od tej,  

która obowiązywała w tym roku. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozostawić maksymalną ogłoszoną stawkę bez zmian  

i nie podejmować uchwały w sprawie podatku leśnego. Za pozostawieniem ogłoszonej stawki 

i nie podejmowaniem uchwały w sprawie ustalenia stawki podatku leśnego oddano   

14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził,  

że w 2017 roku w sprawie podatku leśnego będzie obowiązywała maksymalna stawka podana 

przez GUS.  

 Zaopiniowana stawka podatku rolnego w załączeniu (załącznik nr 7). 

 

 

 



4 

 

Do p-ktu 7 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawa 

opłaty targowej, miejscowej i od posiadania psów. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz powiedziała,  

że opłata targowa obecnie obowiązuje w wysokości 15 zł. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz zapytał, czy wielkość tej opłaty,  

ma wpływ na subwencje. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że nie. Dodała, że z opłaty 

targowej wpłynęło ok. 500 zł. 

 Członkowie Komisji uznali, że nie będą podejmowali nowej uchwały w sprawie 

opłaty targowej i będzie obowiązywała nadal ta, która jest obecnie. Za takim stanowiskiem 

oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz powiedziała, że nadal 

obowiązuje stara uchwała o opłacie miejscowej. 

 Członkowie Komisji uznali, że nie będą podejmowali nowej uchwały w sprawie 

opłaty miejscowej i nadal będzie obowiązywała stara uchwała. Za takim stanowiskiem 

oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Krystyna Lutkiewicz powiedziała, że zostaje 

jeszcze sprawa opłaty od posiadania psów. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że w przyszłym roku  

na utrzymanie psów w schronisku gmina musi zabezpieczyć w budżecie ok. 15 tys. zł. Dodał, 

że ostatnio otrzymał telefon o psach i obecnie w schronisku na utrzymaniu są 3 psy, i teraz 

miesięcznie ok. 1200 zł. 

 Radny Pan Bogdan Duś powiedział, że te przepisy teraz są durne, bo wszystko 

zwalono na budżet gminy. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że w związku z tym, taka opłata  

od posiadania psów powinna być wprowadzona. 

 Skarbnik Pani Teresa Klejmont powiedziała, że była kiedyś taka opłata, ale tylko 

jedna osoba dokonała wpłaty i był to Pan Kołdys. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że rolnicy do dwóch psów 

są zwolnieni z tej opłaty, a też są różni ludzie, jedni są wyrozumiali i nie zgłaszają nic,  

a inni zawsze mają jakieś żądania.  

 

Do p-ktu 8 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

podatku od środków transportowych i zaopiniowanie projektu uchwały w tej sprawie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli chodzi o środki 

transportowe, to on proponuje, aby ustalić wszystkie stawki na maksymalnym poziomie.  

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Joanna Sosnowska przedstawiła stawki 

obowiązujące w tym roku podatkowym i maksymalne możliwe wartości do ustalenia na rok 

2017.  

Członkowie Komisji po analizie ustalili stawki transportowe, wykaz zaproponowanych 

stawek w załączeniu (załącznik nr 8). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawione stawki. Za pozytywną opinią  

w sprawie zaproponowanych stawek oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było. Następnie zapytał o tok, kto jest za pozytywną opinią projektu uchwały w sprawie 
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Za pozytywną opinią oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 9). 

 

Do p-ktu 9 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia 

stawki opłaty za pojemnik.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest niedobrze,  

bo już jeden przetarg unieważnił, ponieważ znacznie podniesiono opłaty. Dodał, że zgłosiła 

się tylko firma EKO. Wyjaśnił, że pierwszy przetarg opiewał na kwotę 20 200 zł za miesiąc 

odbioru śmieci. Wójt Gminy powiedział, że ogłosił drugi przetarg w który miesięczna kwota 

również będzie większa od obecnej i jeżeli przyjmie tą ofertę, to koszty wzrosną o 4 tys. zł  

od tych, które są obecnie. Stwierdził, że nie wie, czy nowy przetarg byłby tańszy, czy droższy 

i dodał, że nowa umowa będzie obowiązywała przez 3 lata. Wójt wyjaśnił, że na koniec roku 

będzie nadwyżka z tytułu opłat za śmiecie ok. 38 tys. zł i jego propozycja jest taka,  

aby zaakceptować II przetarg, a tę nadwyżkę przeznaczyć na zminimalizowanie podwyżek 

opłat jakie niewątpliwie nas czekają. Wyjaśnił, że z nadwyżki powinno wystarczyć środków 

na ok. 2 lata. Stwierdził, że pyta się o zdanie radnych, bo np. w gminie Przerośl było tak,  

że wójt zaakceptował warunki przetargu i podpisał umowę, a radni nie podnieśli stawek  

za śmiecie i może być problem. 

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski zapytał, czy to firma startująca w przetargu dyktuje 

nam cenę, czy my ją ustalamy.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że tak naprawdę to firma, 

bo my możemy się zgodzić, ale nie musimy, tylko niewiadomo później co z tym zrobić. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że jeżeli I przetarg wójt unieważnił,  

to on na jego miejscu szedłby do końca i unieważnił również II przetarg. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, do kiedy jest czas  

na wyłonienie firmy odbierającej odpady. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że do końca tego roku. 

Dodał, że problem jest taki, że nie ma innych chętnych do wystartowania w przetargu, a jeżeli 

dołożymy tą nadwyżkę, to przez dwa lata stawka za śmiecie nie wzrośnie aż tak dużo.  

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że jego zdaniem najbardziej 

sprawiedliwym rozwiązaniem byłoby ustalenia stawki za osobę i później mnożenie tej stawki 

o ilości osób w gospodarstwie domowym. Stwierdził, że nie rozumie tego, że podnosi się dla 

jednoosobowego gospodarstwa domowego, a dla np. pięcioosobowego będzie już 

nieproporcjonalnie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że trzeba pamiętać o tym, 

że gmina nie może na gospodarce śmieciami zarabiać. Następnie przedstawił swoją 

propozycję, dotyczącą nowych stawek: 

- za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób 

selektywny: 

1) 1 - osobowego – 16 zł, 

2) 2 - osobowego – 25 zł, 

3) 3 - osobowego – 32 zł, 

4) 4 - osobowego – 41 zł, 

5) 5 – osobowego – 44 zł, 

6) 6 - osobowego i więcej – 48 zł. 
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- za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane  

w sposób selektywny: 

1) 1 - osobowego – 30 zł,  

2) 2 - osobowego – 50 zł,  

3) 3 - osobowego – 65 zł, 

4) 4 - osobowego - 80 zł,  

5) 5 - osobowego – 90 zł, 

6) 6 - osobowego i więcej – 100 zł. 

- za pojemnik, od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, jeżeli 

odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny:  

1) o pojemności 60 l - w wysokości 40 zł, 

2) o pojemności 110-120 l - w wysokości 45 zł, 

3) o pojemności 240 l - w wysokości 65 zł, 

4) o pojemności 400 l – w wysokości 80 zł, 

5) o pojemności 660 l – w wysokości 100 zł, 

6) o pojemności 1100 l w wysokości 130 zł, 

7) o pojemności 7 000 l (KP7)
 
- w wysokości 300 zł 

- za pojemnik od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,  

jeżeli opady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny:  

1) o pojemności 60 l - w wysokości 80 zł, 

2) o pojemności 110-120 l - w wysokości 90 zł, 

3) o pojemności 240 l - w wysokości 130 zł, 

4) o pojemności 400 l – w wysokości 160 zł, 

5) o pojemności 660 l – w wysokości 200 zł, 

6) o pojemności 1100 l - w wysokości 260 zł, 

7) o pojemności 7 000 l (KP7) - w wysokości 400  zł. 

Stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 

znajdują się domki letniskowe, lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno 

– wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku, jako iloczyn średniej ilości 

odpadów powstających na tych nieruchomościach oraz stawki opłaty za pojemnik, jeżeli 

odpady są zbierane i odbierane: 

1) w sposób selektywny – w wysokości 180,00 zł  rocznie za jeden domek letniskowy 

lub inną nieruchomość wykorzystywaną na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, 

2)  nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny – w wysokości 360,00 zł  rocznie za 

jeden domek letniskowy lub inną nieruchomość wykorzystywaną na cele rekreacyjno 

– wypoczynkowe. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że jeżeli teraz gmina przeznaczy tą 

nadwyżkę, to co będzie za dwa lata, jak będzie trzeba bardziej drastyczną podwyżkę zrobić. 

Stwierdził, że wtedy będzie szok dla mieszkańców i może trzeba teraz to bardziej rozważnie 

ustalić. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że dochody i wydatki z tytułu 

gospodarki odpadami muszą się równoważyć. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że nadwyżka wynikła 

m.in. z tytułu wprowadzenia opłaty za domki letniskowe. Zapytał, czy ma unieważniać  

ten II przetarg, czy ma go zaakceptować. Stwierdził, że jego zdaniem należy ten przetarg 

zostawić i podpisać umowę z firmą EKO. 

 Radny Pan Bogdan Duś powiedział, że on też zostawiłby ten przetarg  

i nie unieważniał go. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że ogłaszając przetarg 

zakładał wzrost ceny o 10%, ale okazało się, że zaproponowana cena jest większa niż 
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zakładał.  Dodał, że jeżeli chodzi o gospodarstwa jednoosobowe, to i tak firma musi do nich 

dojechać tak samo, jak do wieloosobowego gospodarstwa i stąd taka stawka. 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał członków Komisji o to, kto jest  

za pozostawieniem wyniku przetargu i nie unieważnianiem go. Za oddano 10 głosów, przeciw 

oddano 3 głosy, jedna osoba wstrzymała się od głosu. Przewodniczący posiedzenia stwierdził, 

że członkowie Komisji w większości opowiedzieli się za zaakceptowaniem wyniku  

II przetargu. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że te stawki, które  

on zaproponował pokryją kwotę podwyżki i gmina zbierze niezbędne środki, ale słyszy,  

że są inne propozycje.  

 Radny Pana Andrzej Łanczkowskiego przedstawił propozycję stawek, które jego 

zdaniem będą bardziej adekwatne do panującej rzeczywistości: 

- za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób 

selektywny: 

7) 1 - osobowego – 15 zł, 

8) 2 - osobowego – 24 zł, 

9) 3 - osobowego – 32 zł, 

10) 4 - osobowego – 42 zł, 

11) 5 – osobowego – 45 zł, 

12) 6 - osobowego i więcej – 50 zł. 

- za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane  

w sposób selektywny: 

7) 1 - osobowego – 30 zł,  

8) 2 - osobowego – 48 zł,  

9) 3 - osobowego – 64 zł, 

10) 4 - osobowego - 84 zł,  

11) 5 - osobowego – 90 zł, 

12) 6 - osobowego i więcej – 100 zł. 

- za pojemnik, od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, jeżeli 

odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny:  

8) o pojemności 60 l - w wysokości 40 zł, 

9) o pojemności 110-120 l - w wysokości 45 zł, 

10) o pojemności 240 l - w wysokości 65 zł, 

11) o pojemności 400 l – w wysokości 80 zł, 

12) o pojemności 660 l – w wysokości 100 zł, 

13) o pojemności 1100 l w wysokości 130 zł, 

14) o pojemności 7 000 l (KP7)
 
- w wysokości 300 zł 

- za pojemnik od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,  

jeżeli opady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny:  

8) o pojemności 60 l - w wysokości 80 zł, 

9) o pojemności 110-120 l - w wysokości 90 zł, 

10) o pojemności 240 l - w wysokości 130 zł, 

11) o pojemności 400 l – w wysokości 160 zł, 

12) o pojemności 660 l – w wysokości 200 zł, 

13) o pojemności 1100 l - w wysokości 260 zł, 

14) o pojemności 7 000 l (KP7) - w wysokości 450  zł. 

Stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 

znajdują się domki letniskowe, lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno 

– wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku, jako iloczyn średniej ilości 

odpadów powstających na tych nieruchomościach oraz stawki opłaty za pojemnik, jeżeli 

odpady są zbierane i odbierane: 
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3) w sposób selektywny – w wysokości 180,00 zł  rocznie za jeden domek letniskowy 

lub inną nieruchomość wykorzystywaną na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, 

4)  nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny – w wysokości 360,00 zł  rocznie  

za jeden domek letniskowy lub inną nieruchomość wykorzystywaną na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby przyjąć propozycję radnego Pana Andrzeja Łanczkowskiego.  

Za przyjęciem propozycji oddano 13 głosów, głosów przeciw nie było, jedna osoba 

wstrzymała się od głosu. Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik i zapytał, członków Komisji o to, 

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu z podanymi stawkami.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały oddano 13 głosów, 

głosów przeciw nie było, jedna osoba wstrzymała się od głosu. Przewodniczący stwierdził,  

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 10). 

 

Przewodniczący posiedzenia ogłosił 15 min. przerwy (godz. 11
20

). 

Przewodniczący posiedzenia po przerwie (godz. 11
35

) przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 10 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków  

za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy – usługi, 

pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że poprzednia uchwała była 

podjęta w 2004 r., a po ostatniej kontroli zasugerowano, żeby ją zmienić. Dodała, że zmiany 

są delikatne i nie było takiego zwrotu, ale uchwała musi być podjęta. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 11). 

 

Do p-ktu 11 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacji 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

na 2017 rok. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że zgodnie z ustawą do końca 

listopada ma być podjęta uchwała i ustalony program współpracy. Dodała, że zaproponowany 

program niewiele różni się od tego, który obowiązywał do tej pory. Stwierdziła, że nasza 

gmina nie dofinansowuje żadnych działań organizacji, jednak taki program musi być 

uchwalony. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 



9 

 

opinią oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 12). 

 

Do p-ktu 12 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Wiżajny. 

Następnie odczytał projekt uchwały i zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi lub pytania  

do projektu. Z braku uwag zapytał członków komisji o to, kto jest za tym, aby pozytywnie 

zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną opinią oddano 14 głosów,  

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 13). 

 

Do p-ktu 13 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady 

Gminy Wiżajny. Następnie odczytał projekt uchwały i zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi  

lub pytania do projektu. Z braku uwag zapytał członków komisji o to, kto jest za tym,  

aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną opinią oddano  

14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził,  

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 14). 

 

Do p-ktu 14 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian  budżetu gminy na 2016 r. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła proponowane zmiany w budżecie 

gminy: 

Dokonano zmniejszenia planu dochodów budżetu – 264 442,- zł oraz zwiększenia planu 

dochodów w wysokości – 11 859,- zł z tego: 

1. Zwiększono dochody odsetek od nieterminowych opłat i podatków lokalnych, z tytułu 

darowizn i innych wpłat - 3 756,- zł. 

2. Zwiększono dochody z tytułu dotacji na dzieci uczęszczające z innej gminy -  2 771,- zł. 

3. Zwiększono dochody bieżące o kwotę - 5 297,- zł odszkodowanie z firmy 

ubezpieczeniowej za uszkodzenia elewacji budynku hydroforni.  

4. Zmniejszono dochody z tytułu: 

- wpływów za odprowadzanie ścieków – 5 550,- zł, 

- wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności - 258 892,- zł. 

Dokonano zmniejszenia planu wydatków budżetu – 918 598,- zł oraz zwiększenia planu 

wydatków w wysokości – 23 734,- zł z tego: 

2. Zmniejszono wydatki bieżące z tytułu odsetek od kredytu – 17 200,- zł, 

3. Zwiększono wydatki dotyczące opłat za dzieci z  terenu naszej gminy uczęszczające  

do przedszkoli na terenie miasta Suwałki - 13 802,- zł. 

4. Zwiększono plan wydatków związanych z opłatami na schronisko dla zwierząt -  2 600,- zł.   

4. Zwiększono wydatki na stypendia – udział 20 % w stosunku do otrzymanej dotacji - 

6 790,- zł. 
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5. Zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych w wysokości – 110 000,- zł  w zakresie 

modernizacji dróg gminnych, ponieważ modernizację drogi gminnej w miejscowości Ługiele 

wykonano za niższą cenę,  

- 776  398,- zł wydatki dotyczące modernizacji wraz z rozbudową budynku urzędu gminy 

przeniesiono na 2017 rok ale w zmniejszonej kwocie oraz  wydatki w kwocie - 15 000,- zł - 

odstąpiono od wykonania parkingu przy Ośrodku Zdrowia w Wiżajnach. 

Po urealnieniu planu dochodów i wydatków w 2016 roku zmniejszono zaangażowanie 

wolnych środków z lat ubiegłych do kwoty - 385 727,- zł. 

Pozostałe wolne środki z lat ubiegłych w wysokości - 262 949,- zł pozostają  

do zaangażowania w projekcie budżetu na 2017 rok. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

o to, czy ktoś ma jakieś pytania lub uwagi. Z braku uwag zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 15). 

 

Do p-ktu 15 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wiżajny na lata 2016-2026. Następnie odczytał projekt uchwały i zapytał o to,  

czy ktoś ma jakieś pytania lub uwagi. Z braku uwag zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 16). 

 

Do p-ktu 16 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych i podsumowanie pracy  

za rok szkolny 2015/2016. Przewodniczący posiedzenia odczytał informacje. Członkowie 

Komisji nie mieli żadnych pytań ani zastrzeżeń. Informacja w załączeniu  

(załącznik nr 17 i 18). 

 

Do p-ktu 17 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawy 

bieżące. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że wniosek na budowę 

drogi w miejscowości Leszkiemie uzyskał akceptacje i jest na 9 miejscu wśród wszystkich 

wniosków, więc wszystko wskazuje na to, że będzie realizowany. Dodał, że postara się 

dotrzeć do marszałka w sprawie jakiegoś dodatkowego dofinansowania. Stwierdził,  

że może w związku z tą trasą rowerową uda się coś uzyskać, ale żadnych gwarancji nie ma.  

Wójt powiedział, że projekt budowy urzędu nie przeszedł i to głównie przez partnerów  

ze strony litewskiej. 

Wójt Gminy powiedział, że wysłał pismo do firmy, która robiła nam przepompownie, 

ponieważ są przecieki na łączeniach betonowych kręgów. Dodał, że zwrócił się o usunięcie 

usterki i teraz trzeba czekać na reakcję firmy. 
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Wójt Gminy powiedział, że jeżeli chodzi o utrzymanie dróg, to chciałby przyjąć nową 

formułę, a mianowicie wykonawca zajmowałby się drogami od stycznia do grudnia. 

Wyjaśnił, że podpisał umowę na zimowe utrzymanie dróg z firmą KOPEX, ale od 2017 r. 

chciałby już wyłaniać wykonawcę według tego systemu, który przedstawił.  

Wójt Gminy powiedział, że projekt na modernizację oczyszczalni ścieków jest już 

praktycznie gotowy, ale nie ma jeszcze naboru wniosków na dofinansowanie. Stwierdził,  

że jest do podziału ok. 50 mln zł na całe województwo, więc szanse na otrzymanie są nie 

wielkie.  

Wójt Gminy powiedział, że projekt zagospodarowania terenu przy szkołach już jest i będzie 

składany wniosek o uzyskanie dofinansowania. Powiedział, że jeżeli chodzi o plaże,  

to projekt jest już praktycznie ukończony, a nabór wniosków prawdopodobnie będzie  

w przyszłym roku. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski zapytał, jakie parametry będzie miała ta droga  

w Leszkiemiach. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że będzie to asfalt 

dwuwarstwowy o szerokości 3,5 metra, a jeżeli chodzi o dokładniejsze parametry,  

to musiałby wziąć projekt, bo nie pamięta wszystkiego. 

Wójt Gminy powiedział, że są przymiarki do wycinki drzew przy stadionie, przy urzędzie 

gminy, przy ośrodku zdrowia oraz przy tzw. „bojni”. Dodał, że na chwilę obecną nie zgłosiła 

się żadna z firm, ale ma nadzieję, że zgłosi się firma z Łomży, która prowadzi prace 

wycinkowe dla zarządu dróg wojewódzkich. 
 

Do p-ktu 18 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.   

 Wniosków nie zgłoszono. 

 

Do p-ktu 19 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina  12
30

. 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodniczący posiedzenia 

 

/-/ Walenty Wałejko 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

         /-/  Andrzej Jacek Hołdyński 

 

2. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 

                        /-/ Teresa Kuźma  

 

3. Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

 

             /-/ Andrzej Łanczkowski  


